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Notikumi Krievijā ir aktualizējuši vairākus jautājumus par tās iekšējo dinamiku un sistēmu 

nestabilitāti, kā arī tās ietekmi uz iebrukumu Ukrainā un Eiropas drošību kopumā.  

 

Solidaritātei ar Ukrainu arī turpmāk jābūt mūsu prioritātei. Ukrainai tā ir tikpat vitāli svarīga 

kā Eiropai.  Mums ir jābūt nelokāmiem, pat ja tuvākajos mēnešos situācija Ukrainā kļūst 

sarežģītāka.  

 

Šajā sakarā es atzinīgi vērtēju 11. sankciju paketi un papildu 50 miljardu eiro piešķiršanu 

Ukrainas atjaunošanas, atveseļošanas un rekonstrukcijas atbalstam, par ko tika paziņots 

pagājušajā nedēļā.   

 

Mums ir jāpastiprina savi centieni, un tas nozīmē, ka mums ir jāizpilda savu solījumi, ko esam 

devuši attiecībā uz sarunu sākšanu par dalību ES. Ukrainas apņemšanās un būtiskie centieni 

īstenot reformas, tostarp lai izpildītu prasības attiecībā uz tās ES kandidātvalsts statusu, ir 

apbrīnojami.  

Mums jābūt gataviem pāriet uz pievienošanās sarunu nākamo kārtu, tiklīdz būs pietiekami 

izpildīti reformu kritēriji, un es ceru, ka tas notiks pēc iespējas drīzāk.  

 

Mūsu jaunās drošības un aizsardzības politikas centrā jābūt ar aizsardzību saistītās rūpnieciskās 

bāzes stiprināšanai, inovācijas uzlabošanai, atkarības mazināšanai, lielākai autonomijai un 

uzticēšanās veidošanai. Šonedēļ panāktā politiskā vienošanās par kopīgo iepirkumu 

aizsardzības jomā palīdzēs dalībvalstīm papildināt savus aizsardzībai nepieciešamo resursu 

krājumus un kļūt sadarbspējīgākām. Tā arī palīdzēs ukraiņu tautai, kura paļaujas uz ieroču un 

munīcijas piegādēm. 

 

Progress, kas panākts mūsu sarunās par Munīcijas ražošanas atbalsta aktu (ASAP), arī ir 

iepriecinošs. Parlaments pirms mēneša pieņēma savu nostāju, un esmu pārliecināta, ka 

tuvākajās nedēļās panāksim politisku vienošanos.  

 

Kopā mēs nodrošinām, ka piedāvājums atbilst pieprasījumam. Mēs retoriku papildinām ar 

konkrētu rīcību. Mēs pildām solīto.  

 

Tagad mums ir jāizveido jauna drošības un aizsardzības arhitektūra, kas nodrošinātu, ka ES un 

NATO viena otru papildina, izvairoties no dublēšanās un neradot iespaidu par konkurenci.  

 

Mums ir arī jārīkojas migrācijas jomā. Tas ir jādara steidzami. Pagājušajā nedēļā Vidusjūrā 

gāja bojā vēl 300 cilvēku, no kuriem daudzi nekad netiks identificēti. Vēl 300 sagrautu sapņu. 

Vēl 300 uz visiem laikiem izpostītu ģimeņu.  

 

Esam panākuši ievērojamu progresu. Eiropas Parlaments ir gatavs konstruktīvi strādāt pie tā, 

lai līdz šā sasaukuma beigām rastu risinājumu, kas respektētu robežas, būtu taisnīgs pret tiem, 

kam nepieciešama aizsardzība, nelokāms pret tiem, kuri nav uz to tiesīgi, un sagrautu cilvēku 

tirgotāju darbības modeli, no kura cieš neaizsargāti cilvēki. Mūsu likumiem un tiesību normām 

ir jādiktē noteikumi, ne cilvēku tirdzniecības tīkliem. Jo ilgāk gaidīsim, jo spēcīgāki kļūs tīkli, 

un ies bojā vēl vairāk cilvēku. Šajā ziņā svarīga un izšķiroša loma ir aģentūrai Frontex.   

 



 

 

 

 

Mēs nevaram ignorēt arī šīs problēmas ārējo dimensiju. Mums ir tāda loma, kas ļauj mums 

veikt ieguldījumus un vairāk sadarboties ar Āfrikas valstīm. Tomēr mēs nedrīkstam pieļaut 

seno kļūdu — runāt ar Āfriku tikai par migrācijas jautājumiem. Mums ir stratēģiski 

jāsadarbojas investīciju jomā un kopīgos projektos kā partneriem. Mums ir jāveido dialogs un 

jāsaprot, ka, ja mēs pārtrauksim sadarbību, Āfrika meklēs citus partnerus.  

 

Mums ir atkārtoti jāizvērtē, kā mēs sadarbojamies ar pārējo pasauli, un jāatjauno līdzsvars 

mūsu politiskajās un ekonomiskajās attiecībās ar galvenajiem partneriem visā pasaulē. Ar 

Latīņamerikas demokrātijām attiecībā uz kritiski svarīgām izejvielām un tirdzniecības 

nolīgumiem, kam ir izšķiroša nozīme mūsu digitālās un zaļās pārkārtošanās veicināšanā. 

 

Mums ir arī vairāk jāsadarbojas ar tādām valstīm kā Indija.  

 

Eiropas Savienība ir Indijas trešā lielākā tirdzniecības partnere un otrais lielākais eksporta 

galamērķis. Mums kopīgas ir daudzas prioritātes, tostarp cīņa pret klimata pārmaiņām, 

tehnoloģijas un drošība. Ir tik daudz neizmantotu iespēju. 

 

Eiropa ir bijusi ietekmīgākā globālā dalībniece starptautiskās dekarbonizācijas, enerģijas avotu 

dažādošanas un klimata pārmaiņu apkarošanas programmas īstenošanā. Tas ir svarīgi. Taču 

mums ir sekmīgāk jāmazina visu šo lēmumu ekonomiskā un sociālā ietekme. Mums ir labāk 

jāizskaidro, kā mēs to darām un kāpēc tas ir svarīgi.  

 

Cilvēkiem jāuzticas šim procesam un jāvar to atļauties. Mums ir vairāk un ciešāk jāieklausās 

mūsu iedzīvotājos, mūsu uzņēmumos un mūsu jauniešos. Mums ir jābūt tālredzīgiem, lai spētu 

saglabāt sabiedrības atbalstu.  

 

Inflācija neatkāpjas. Mājsaimniecību reālie ienākumi samazinās. Eiropas Centrālā banka palīdz 

risināt šo problēmu, paaugstinot procentu likmes. Taču arī tas rada sociālu ietekmi, ko 

nedrīkstam ignorēt.  

 

Tāpēc, ja tiešām vēlamies īstenot savas prioritātes un saglabāt uzticamību, mums ir vajadzīgs 

nospraustajiem mērķiem atbilstošs ES budžets. 

 

Ir pienācis laiks ieviest jaunus pašu resursus. Tā kā mēs atmaksājam NextGenerationEU 

parādu, ir jādara pieejami jauni ieņēmumu avoti. To nedrīkst darīt uz Savienības ilgtermiņa 

politikas un programmu rēķina. 

 

Tas nozīmē, ka mums ir jāpielāgo ES ilgtermiņa budžets, lai tas atbilstu mūsu pašreizējai 

realitātei. Nav šaubu, ka kopš pašreizējās daudzgadu finanšu shēmas pieņemšanas 2020. gadā 

pasaule ir mainījusies un mums jāmainās tai līdzi. Gadiem ilgi esam aicinājuši pārskatīt DFS, 

un Parlaments ir gatavs sniegt savu ieguldījumu.  Turklāt tas ir būtiski arī attiecībā uz 

infrastruktūras projektiem, kas var palīdzēt aizsardzības un drošības jomā. Kā piemēru var 

minēt dzelzceļa līnijas, kas ir arī kritiski svarīgas militārās mobilitātes līnijas.  Daži no šiem 

lēmumiem prasa vienprātību, un mums visiem jādod savs ieguldījums. 

 

Runa ir par mūsu ekonomikas pielāgošanu nākotnes vajadzībām. Un par to, kā mēs varam 

stiprināt šo projektu. 

 

Turpmākajos mēnešos jākoncentrējas uz rezultātu sasniegšanu. Mums jau bija grūti vienoties 

par vēlēšanu laiku. Standarta datums ir balstīts uz 1979. gada realitāti, kad Savienībā bija tikai 



 

 

 

 

deviņas dalībvalstis. Mums ir kopīgi jāpārskata datuma noteikšanas kārtība. Patlaban mēs 

apspriežam Parlamenta sastāvu. Jums ir mūsu priekšlikums par vēlēšanu likumu, bet nostājas 

panākšana Padomē ir pārāk sarežģīta. Viens ir pilnīgi skaidrs — ja nerīkosimies, mūsu Eiropas 

projekts stagnēs.  

 

Mums ir priekšlikums konvencijai, kuras pamatā ir mūsu plašā Konference par Eiropas 

nākotni.  Mums ir jāsagatavojas paplašināšanās procesam. Moldova, Ukraina un citas 

Rietumbalkānu valstis veic reformas un sagatavošanās pasākumus. Mums jādara tāpat. 

 

Ir pienācis laiks kolektīvi mainīt domāšanas veidu. Daudzi jau ir ieņēmuši savu nostāju saistībā 

ar šīm ģeopolitiskajām pārmaiņām. Mums jābūt gataviem darīt tāpat. 

 

Paldies! 

 

 

 


